
 

Ministeren 

 

20. maj 2015 

 

J nr.2015-1276 

   

 

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg  

1240 København K 

Folketingsmedlem Troels Lund Poulsen (V) har den 12. maj 2015 stillet mig følgende 

spørgsmål S 1253, som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål S 1253 

 

"Vil ministeren med henvisning til svar på spørgsmål nr. S 1187 2014-15 forklare, 

hvorfor ministeren ikke vil tage yderligere skridt med henblik på at nedsætte 

sagsbehandlingstiden for udbetaling af pristillæg fra Energinet.dk?" 

 

Svar 

 

Som det fremgår af besvarelsen af S 1252 vil jeg ikke foretage mig yderligere, idet 

Energinet.dk har oplyst, at Energinet.dk i uge 21 udbetaler pristillæg til de anlæg, 

som er godkendt til forhøjet pristillæg efter overgangsordningerne frem til den 12. maj 

2015.  

 

Jeg kan oplyse, at Energinet.dk er en selvstændig offentlig virksomhed, og ejes på 

statens vegne af klima-, energi- og bygningsministeren. Energinet.dks direktion 

varetager Energinet.dks daglige ledelse – herunder i relation til at afsætte ressourcer 

på et specifikt område – i overensstemmelse med de retningslinjer og anvisninger, 

som Energinet.dks bestyrelse fastlægger.  

 

Som minister kan jeg udøve ejerskabet i overensstemmelse med de retningslinjer, 

der er givet i lov om Energinet.dk og i bekendtgørelsen om økonomisk regulering af 

Energinet.dk, dvs. at jeg kan give Energinet.dks bestyrelse meddelelse om en 

generel prioritering. På det foreliggende grundlag finder jeg dog ikke anledning til at 

give nogen meddelelse til Energinet.dks bestyrelse om en generel ændring af 

prioriteringen.  

 

Endelig kan jeg oplyse, at udviklingen i den generelle sagsbehandling på 

solcelleordningerne bliver fulgt løbende gennem rapportering fra Energinet.dk. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Rasmus Helveg Petersen 

 2014-15
S 1253 endeligt svar 
Offentligt


